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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: amerikai-orosz tárgyalásokra van szükség az ukrajnai háború 
lezárásához 
2025. február 20. – MTI, Index.hu, hirado.hu, PestiSrácok.hu, atv.hu  

A mostani fázisban amerikai-orosz tárgyalásokra van szükség az ukrajnai háború lezárásához, 

ami egész Európa számára békét és biztonságot hozhat - közölte Szijjártó Péter külgazdasági 

és külügyminiszter csütörtökön Washingtonban. A Külgazdasági és Külügyminisztérium 

közleménye szerint a tárcavezető az amerikai nemzetbiztonsági tanácsadóval folytatott 

tárgyalását követően arról számolt be, hogy Mike Waltz a rijádi küldöttség egyik tagjaként 

tájékoztatta az Egyesült Államok és Oroszország képviselői közötti keddi megbeszélésekről. 

"Amit rövid összefoglalásként tudok mondani, az az, hogy pozitív képünk lehet a jövőre 

nézvést. Jó reményeink lehetnek arra, hogy az amerikai-orosz kapcsolatokat újra tudják 

indítani, és nyilván ez jó hatással lesz Közép-Európa biztonságára is" - emelte ki. 

"Egyetértettünk abban, hogy ebben a fázisban amerikai-orosz tárgyalások kellenek. Mi már 

három éve mondjuk, hogy amerikai-orosz megállapodás szükséges a háború lezárásához, 

amerikai-orosz együttműködés szükséges a közép-európai biztonsági helyzet javításához. 

Egyetértettünk, hogy ebben a fázisban igenis amerikai-orosz tárgyalások kellenek, és világos, 

hogy a két ország közötti kapcsolat újjáépítése és a béke megteremtésének lehetősége között 

nagyon szoros az összefüggés" - húzta alá. 

 
Nacsa Lőrinc: a magyar nemzetpolitika célja a magyar nemzeti megmaradás 
2025-ben is 
2025. február 20. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, maszol.ro, Székelyhon.ro, M1, Erdély TV, 

hirek.sk, ma7.sk  

A magyar nemzetpolitika célja a magyar nemzeti megmaradás, gyarapodás, hogy a magyar 

nemzet és a külhoni magyar közösségek erősödését tudja szolgálni 2025-ben is - jelentette ki 

Nacsa Lőrinc nemzetpolitikáért felelős államtitkár csütörtökön Sepsiszentgyörgyön. Az 

államtitkár a székelyföldi városban jelentette be hivatalának az idei évre tervezett programjait. 

Elmondta: fontosnak tartja, hogy az egyes programelemeket ne budapesti irodákból jelentsék 

be, hanem ott, ahol ezek a leginkább hasznosulnak: külhonban, az elszakított nemzetrészekben 

vagy a diaszpórában. Közölte: a nemzetpolitikában az idei év A jövő nemzedék éve, amikor a 

gyermekek, a fiatalok, az ifjúsági közösségek és a családok vannak fókuszban, mivel magyar 

gyermek nélkül nincsen magyar jövő. Bejelentette, hogy idén is folytatódik a Szülőföldön 

magyarul nevű program. Közölte: idén is egyszeri 100 ezer forintos oktatási-nevelési 

támogatásban részesítik a szülőföldjükön magyarul tanuló diákokat és egyetemi hallgatókat. 

Kétszázharmincezer külhoni magyar gyermeket segítenek, közülük 144 ezret Erdélyben. 

Emellett idén is lesznek nyílt pályázati kiírások, elsősorban az ifjúsági közösségeket kívánják 

segíteni, számukra terveznek program- és eszközbeszerzési pályázatokat indítani. Rámutatott: 
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egy fiatal életében egy tábor, közösségi helyszín, zarándoklat életre szóló élmény lehet, 

meghatározó kapcsolatok születhetnek ott. "És nem mellesleg ezek a programok mind-mind a 

magyar identitásukban és a közösséghez való tartozásukban erősítik meg a fiatalokat" - húzta 

alá. 

  
Négy Hargita megyei településen is épülhet az új bölcsőde 
2025. február 20. – maszol.ro, szekelyhon.ro, Krónika, erdon.ro 

A fejlesztési minisztérium fedezi a megemelkedett alapanyagárak miatt lelassult vagy leállított 

bölcsődeépítési munkálatok többletköltségeit, így újabb tíz bölcsőde építése folytatódhat – a 

kormány a csütörtöki ülésén az RMDSZ javaslatára döntött erről – jelentette be Cseke Attila, 

RMDSZ-es fejlesztési miniszter. Az intézkedésnek köszönhetően Hargita megyében Korondon, 

Csíkszentsimonban, Siménfalván és Szentegyházán, illetve Nagyszebenben és Balázsfalván is 

megépülhet az új bölcsőde – mondta a szaktárcavezető az RMDSZ beszámolója szerint. 

Hozzátette: az építkezéseket már 2023 őszén elkezdhették volna, ám a szükséges 

többletforrások hiányában ez nem valósult meg. 

 

Akár az idén köztérre kerülhet az új váradi Petőfi-szobor 
2025. február 20. – erdon.ro 

Tavalyi tevékenységét ismertette kedden az Oradea Heritage Műemlékvédelmi Alapítvány, 

melynek feladata többek között a nagyváradi szobrok karbantartása és kezelése is. Annak 

idején beszámoltunk arról, hogy még a 2023. évi részvételi költségvetési programban a legtöbb 

szavazatot kapta az új Petőfi Sándor-szobor elkészítésére és kihelyezésére vonatkozó javaslat. 

Az Oradea Heritage Alapítvány keddi tájékoztatásából kiderült, hogy erre a projektre 

elkülönítettek a részvételi költségvetésből 100 ezer lejt, tehát még az idén fel lehet állítani a 

szobrot a Petőfi parkban, a jelenleg ott álló mellszobor helyén. Újságírói kérdésre válaszolva 

Grigore Morar, az alapítvány elnöke elmondta, hogy a részvételi költségvetés maximum 100 

ezer lejt biztosít erre a célra. Ha a szobor kivitelezése és kihelyezése több pénzbe kerül majd, a 

többletköltséget a magyar közösségnek kell állnia. 

 

Gyermekek éve Háromszéken: minden gyermek számít! 
2025. február 20. – maszol.ro 

Idén, egész évben gyerekeket célzó programok és fejlesztések zajlanak Háromszéken, ahol a 

megyei önkormányzat meghirdette a „gyerekek évét”. Tamás Sándor megyei tanácselnök 

csütörtöki sajtótájékoztatón elmondta: a megye minden települését lefedő programok, 

események szervezésében a megyei tanácsnak alárendelt 11 intézmény mellett, helyi 

önkormányzatok, civil szervezetek és vállalkozások is részt vesznek. „Míg mások 

panaszkodnak, mi több figyelmet fordítunk a jövő generációjára”, fogalmazott Tamás Sándor, 

aki szerint a várhatóan március 19-én elfogadásra kerülő megyei költségvetés fókuszában a 

gyermekek, tanulók, fiatalok vannak. Az őket érintő programok finanszírozása lesz az idei év 
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prioritása. A Kovászna megyei tanács alárendeltségébe tartozó intézmények kiemelt figyelmet 

fordítanak a gyermekek számára létfontosságú infrastruktúrák fejlesztésére.  

 

A Partiumból is indul zarándokbusz a Rákóczi-ünnepségre  
2025. február 20. – Krónika 

Zarándokbusz indul március 23-án a Partiumból Borsiba a Rákóczi Ferenc születésnapjára 

emlékező ünnepségre. A budapesti Teleki László Alapítvány tájékoztatásában emlékeztet, hogy 

II. Rákóczi Ferenc 1676. március 27-én született a szlovákiai Borsiban, és több évtizedre 

visszatekintő hagyomány, hogy a fejedelem születésnapjára ünnepség keretében emlékeznek 

meg a Rákóczi-kastélyban. Idén újdonságként nemcsak Kárpátaljáról és Budapestről, hanem 

Nagyváradról (6.30), illetve Szatmárnémetiből (7.30) is indulnak buszjáratok március 23-án. 

A partiumi utasok a borsi vasútállomáson megvárják a Budapestről érkező zarándokvonatot, a 

jelenlevőket a Magyar Honvédség fúvószenekara köszönti.  

 

Nyílt napot tartanak a Marosvásárhelyi Művészeti Egyetemen  
2025. február 20. – szekelyhon.ro 

A Marosvásárhelyi Művészeti Egyetem idén is megszervezi Nyitott kapuk című 

rendezvénysorozatát február 24. és március 2. között. A program jó lehetőség mindenki 

számára, aki pályaválasztás előtt áll vagy érdeklődik a művészet iránt. A Marosvásárhelyi 

Művészeti Egyetem eseményein bemutatkoznak a színész, bábszínész, rendező, teatrológia, 

drámaírás, film-fotó-média, látványtervező és zeneszakos hallgatók és oktatók. Az 

eseménysorozat tematikus egységekben mutatja be a különböző profilú szakokat, az 

érdeklődők egy héten át több ingyenesen látogatható rendezvény – vizsgaelőadások, szakmai 

beszélgetések, mesterkurzusok – révén betekinthetnek a szakmai képzés kulisszái mögé.  

 

Jogvédő szolgálat alapításán gondolkodik a Magyar Polgári Erő  
2025. február 20. – szekelyhon.ro 

A tavalyi önkormányzati választások utáni első sajtótájékoztatóját tartotta csütörtökön 

Sepsiszentgyörgyön a Magyar Polgári Erő (MPE) vezetősége. „Négy évünk van erősödni, majd 

újra rajtvonalhoz állni” – fogalmazott Erőss Bulcsú, az MPE sepsiszentgyörgyi városi 

szervezetének elnöke, miután a pártnak nyugtáznia kellett, hogy sok helyi tanácsból kiszorult. 

Tudomásul véve a tényt, hogy a városi tanácsban az RMDSZ-nek nincs se magyar, se román 

ellenzéke, ezért úgy döntött, hogy időnként a párt képviseltetni fogja magát a helyi, mindenki 

számára nyilvános tanácsüléseken. Kulcsár Terza-József parlamenti képviselő, aki kétpárti 

egyezségnek köszönhetően az RMDSZ listáján jutott a parlamentbe, jelezte, a tavalyi 

szuperválasztási évet követően azon dolgoznak, hogy megalakuljanak az MPE helyi szervezetei 

azokban a helységekben, ahol még nincsenek jelen.  
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Székelyföldi turizmus: a hivatalos adatok szerint csökkent a látogatók száma 
tavaly, de nem mindenki hiszi el 
2025. február 21. – maszol.ro 

Az Országos Statisztikai Intézet (INS) Hargita megyében 1,5, Háromszéken pedig 3,5 

százalékos visszaesést mért, de lehet, csak azért, mert egyre több szálláshely működik feketén. 

„Nem látok visszaesést, nagyjából ugyanannyi vendég volt a megyében, mint a Covid előtt. A 

turisztikai vállalkozók nem panaszkodnak, vagy ha igen, akkor nem a csökkenő forgalomra, 

hanem amiatt, hogy nincs út, nem lehet eljutni hozzájuk, nem találni alkalmazottakat” – 

nyilatkozta a Maszolnak Szabó Károly, a Visit Harghita igazgatója. A járvány előtti utolsó 

évben, az INS adatai szerint 231 412 látogató fordult meg Hargita megyében, mintegy 5 

százalékkal több, mint 2024-ben. Szabó Károly szerint az INS nyilvántartása nem megbízható. 

„Nem kell hinni ezeknek a statisztikai adatoknak. Önkéntes jelentési rendszeren alapulnak az 

INS adatai, amennyi vendéget a szálloda bevall, annyit vezetnek be” – mondja a szakember. 

 

Átveszi a Szondy György Gimnázium fenttartói jogait Ipolyság 
2025. február 20. – Új Szó, felvidek.ma 

Az ipolysági képviselő-testület február 20-i ülésén határozatot hozott arról, hogy átvállalja a 

Szondy György Gimnázium fenttartói jogkörét – közölte a város polgármesterének titkársága. 

Ahogy arról lapunkban az elmúlt hónapokban többször is beszámoltunk, a iskolahálózat 

optimalizálása kapcsán nehezen feloldható helyzet alakult ki Ipolyságon. A viták során több 

javaslat is felmerült a helyzet megnyugtató kezelésére. A város részéről decemberben 

körvonalazódó megoldás szerint Ipolyság egy egységes magyar iskolaközpont keretén belül 

venné át a Pongrácz Lajos Alapiskolát és a Szondy György Gimnáziumot. A végleges 

rendezésnek márciusig kell eldőlnie. A kérdés a csütörtöki képviselő-testületi ülésen is 

napirendre került. A polgármesteri hivatal lapunk számára is elküldött közleménye szerint a 

város kitart azon szándéka mellett, hogy erős, fenntartható iskolaközpontok működjenek 

Ipolyság területén. Tavaly decemberben, ill. idén januárban a tárgyalások eljutottak arra a 

pontra, hogy az iskolahálózat racionalizációjának keretén belül a Szondy György Gimnázium 

fenntartói jogkörét Nyitra Megye Önkormányzata átruházza Ipolyság városára. Ebben a 

folyamatban egy fontos mérföldkő a csütörtöki határozat, melyben a város kinyilvánította azon 

szándékát, hogy átveszi a magyar gimnázium fenntartói jogkörét – áll a szövegben. 

 

Így is lehet! Kétnyelvű feliratok az egyik üzletlánc boltjaiban 
2025. február 20. – ma7.sk  

Megy, ez csak akarni kell. Mindig örömmel számolunk be arról, ha valahol működik, mi több, 

természetes a kétnyelvűség. Ennek egyik újabb példájára Őry Péter Csallóközcsütörtök 

polgármestere hívja fel a figyelmet közösségi oldalán. „Ma nyitott meg Csallóközcsütörtökben 

az új tulajdonba került üzlet. Azon kevés település közé tartoztunk, amelyek már az előző 

tulajdonossal is együttműködési megállapodást kötött, mely egy része a kölcsönös tiszteleten 

alapuló kétnyelvűség volt. Az akkor Coop üzletből mára Terno lett. A tulajdonosváltás alatt 

E
rd

é
ly

 
Fe

lv
id

é
k
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természetesen jeleztük, hogy volt egy szerződésünk és szeretnénk a továbbiakban is 

kétnyelvűnek látni a boltot. Egyébként teljesen meglepett az akkori válasz – nálunk ez 

természetes. Valóban, már a szomszédos településen kétnyelvű feliratokat láttam, sőt, még a 

hirdetések a boltban is kétnyelvűek voltak” – írja bejegyzésében, és pozitívnak tartja, hogy 

minden lakost tisztelettel közelítenek meg. Azt is hozzátette, a pár hete nyitott közeli városi 

„nagyüzlet” már nem tisztelte meg a vásárlói felét azzal, hogy anyanyelvükön is megszólítja 

őket. 

 

A reformok hiányát még sokáig érezni fogjuk – Szlovákia és Magyarország 
helyzetéről a Somorjai Kaszinóban 
2025. február 20. – Új Szó 

Elmaradt közoktatási és egészségügyi reform, a 90-es évek a rossz privatizációja, az államba 

vetett bizalom hiánya, szakemberhiány, az emberi tőkébe való befektetés teljes hiánya, 

egészségügyi tudatosság – csak pár gondolat, amelyekről a Somorjai Kaszinó által szervezett 

beszélgetőesten szó esett. Ezúttal két közgazdász, Pogátsa Zoltán és Horváth Mihály volt a 

vendég. A Somorjai Kaszinó egy független, civil kezdeményezés, a közművelődés és a 

közhasznú eszmecsere egyesülete. Rendszeresen szerveznek beszélgetőesteket, amelynek 

legutóbbi témája ‘A felzárkózás rabjai’ volt, helyszíne a somorjai Mozi klub.  Pogátsa Zoltán 

közgazdász, egyetemi docens és Horváth Mihály közgazdász, Szlovákia volt pénzügyminisztere 

megállapodtak abban, hogy mind Magyarország, mind Szlovákia hasonló helyzetből indultak 

a rendszerváltás után és mára egyik ország sem számít jó felzárkózónak. A szükséges reformok 

a közoktatásban és az egészségügyben mindkét országban elmaradtak, az állam nem fektetett 

a humán tőkébe, amely nélkül nagyon nehéz a felzárkózás. Pogátsa azzal a gondolottal kezdte, 

hogy  míg az újonnan alakult Szlovákiában a 90-es években, “haveri kapitalizmus” dominált a 

privatizációban, addig Magyarország különutas volt. Ott a gazdasági rendszerváltás már a 80-

as években elkezdődött, már akkor külföldi tőkét használtak és a 90-es évek elején külföldi 

működő tőkével való privatizálást folytattak.  

 

Vicsek Annamária: Picula jelentése meglehetősen elfogult, módosító 

javaslatokat nyújtunk be 
2025. február 20. – Vajma.info 

Vicsek Annamáriak, az Európa Patriótái nevű EP-frakció európai parlamenti képviselője ma 

kijelentette, hogy Tonino Picula, az EP Szerbiáért felelős jelentéstevője által készített 

jelentéstervezet meglehetősen elfogult és negatív. Szerinte a dokumentum nem ismeri el azokat 

az előrelépéseket, amelyeket Szerbia az elmúlt két évben tett, és az Európai Bizottságnak 

figyelembe kellene vennie ezeket a pozitív változásokat. Vicsek Brüsszelben, miután Picula az 

Európai Parlament Külügyi Bizottsága előtt bemutatta a Szerbiáról szóló jelentéstervezetet, 

újságíróknak elmondta, hogy csoportja módosító javaslatokat fog benyújtani a jelentéshez, írja 

a Tanjug. „Ez a jelentés eredetileg a 2023–2024-es időszakra vonatkozott volna, tehát még 

egyes aktuális politikai események előtt kellett volna elkészülnie. Ennek ellenére a 

V
a

jd
a

sá
g

 

V
a

jd
a

sá
g

 
Fe

lv
id

é
k
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dokumentumban leginkább a jelenlegi szerbiai események kerültek előtérbe. Nagyon 

sajnálom, és ezt ki is emeltem, hogy ez a jelentés meglehetősen elfogult és negatív, valamint 

nem ismeri el azokat az előrelépéseket, amelyeket Szerbia az elmúlt két évben jelentős 

mértékben megtett” – mondta Vicsek a Tanjug jelentése szerint. 

 

Vajdaság turisztikai kínálata a budapesti nemzetközi turisztikai kiállításon 
2025. február 20. – Vajma.info 

Vajdaság turisztikai kínálata bemutatkozik a budapesti Utazás+ Nemzetközi Turisztikai 

Kiállítás és Élményfeszt rendezvényen, amelyet február 20. és 23. között tartanak a Hungexpo 

Budapest Kongresszusi és Kiállítási Központban – jelentette be a Vajdasági Turisztikai 

Szervezet. A Vajdasági Turisztikai Szervezet a vásáron a Vajdasági Gazdasági Kamarával 

együttműködésben vesz részt. A közös standon Vajdaság helyi turisztikai szervezetei, a Szerbiai 

Turisztikai Szervezet, az "EXPO 2027", valamint számos vajdasági vállalat mutatkozik be. A 

látogatók a vásáron megismerkedhetnek Vajdaság turisztikai kínálatával, valamint konkrét 

pihenési és kikapcsolódási lehetőségekről kaphatnak információt. 

 

Kiszélesítik és újraaszfaltozzák – Aláírták az Ada–Törökfalu út felújítására 
vonatkozó szerződést 
2025. február 20. – Magyar Szó 

Bilicki Zoltán, Ada község polgármestere és Dejan Luković, az újvidéki Vojvodinaput-Bačkaput 

útépítő cég igazgatója szerdán Adán a községházán aláírta a 18,5 kilométer hosszúságú Ada–

Törökfalu út felújítására vonatkozó szerződést, aminek köszönhetően két héten belül 

megkezdődik az említett útszakasz kiszélesítése és felújítása. A beruházás megközelítőleg 900 

millió dinárba kerül, amit a tartományi kormány finanszíroz a Tartományi Nagyberuházási 

Igazgatóságon keresztül. A szerződéskötésen részt vett Lakatos Adrián, Ada község képviselő-

testületének elnöke és Igor Avramović adai polgármester-helyettes is. 

 

Magyar Szó élőújság Szabadkán 
2025. február 21. – Pannon RTV 

A SzekerEST rendezvénysorozat keretében tartott élőújságot munkatársaival a nyolcvan éves 

Magyar Szó. A vajdasági magyar közösség egyetlen napilapja most Szabadkán találkozott az 

olvasóival. A Szekeres László alapítvány pincehelyiségében az élőújság résztvevői azt járták 

körbe, hogy a mai világban hogyan kell újságot készíteni. A Magyar Szó jelenleg nyolcvan 

állandó és több mint száz fős tiszteletdíjas csapattal dolgozik azon, hogy minőségi tartalmak 

jelenjenek meg a napilapban, a webes felületen és a mellékletekben. Varjú Márta a lap 

Életműdíjas főszerkesztője az újságírásról beszélve kiemelte, hogy azt újságnak nagyon fontos 

azt eldöntenie, hogy ki a célközönsége. 
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Intelligens növényházak a kertészeti szakképzésben 
2025. február 20. – Pannon RTV 

Megtartották az intelligens növényházak a kertészeti szakképzésben elnevezésű nemzetközi 

pályázat szerbiai zárórendezvényét Zentán. A projekt megvalósításában magyarországi, 

romániai és szerbiai felsőoktatási intézmények vettek részt. A nemzetközi program célja egy 

olyan tananyag összeállítása volt, melynek segítségével a fiatal kertészek képesek lesznek a 

legújabb, intelligens üvegházi technológiák magas szintű alkalmazására.  

                    
Beregszászba látogatott Fegyir Sándor 
2025. február 20. – karpatalja.ma 

Sándor Fegyirrel, Ukrajna rendkívüli és meghatalmazott magyarországi nagykövetével és a 68. 

„Kárpátaljai Sárkányok” önálló területvédelmi zászlóalj képviselőjével találkozott Babják 

Zoltán, Beregszász polgármestere február 19-én. Erről a polgármester számolt be a közösségi 

oldalán. Babják Zoltán kiemelte, először találkozott a nagykövettel, annak kinevezése óta. A 

találkozón a polgármester arra kérte Fegyir Sándort, hogy támogassa azon beregszásziak 

érdekeinek védelmét, akik a teljes körű orosz invázió miatt Magyarországra menekültek. 

„Beszéltünk a jövőbeli együttműködésről is, nagy figyelmet fordítva egy rehabilitációs központ 

megnyitásának kezdeményezésére, amely a beregszászi termálvizeken alapulna és a katonák 

javát szolgálná” – írta Babják Zoltán. 

 

Pap Zoltán a háború újabb kárpátaljai áldozata 
2025. február 20. – Kárpátalja.ma 

A Munkácsi Városi Tanács közleménye szerint elhunyt Pap Zoltán katona. A férfi 1992. május 

5-én született. Az A2980-as katonai egységnél teljesített szolgálatot. Február 14-én esett el. A 

védőt február 22-én kísérik utolsó útjára Munkácson. A Kárpátalja.ma szerkesztősége osztozik 

a hozzátartozók fájdalmában. 

 

Kárpátalja a háború árnyékában: kihívások és megoldások 
2025. február 20. – Karpatt.in.ua 

A három éve tartó orosz agresszió számos nehézséggel és kihívással szembesítette a lakosságot, 

a helyi önkormányzatokat, a megyei adminisztrációt és tanácsot, szervezeteket, intézményeket. 

Hogyan lehet megoldást találni úgy, hogy a közösségek egységesek maradjanak, konstruktív 

párbeszéd alakuljon ki minden szinten. Ezekre és még sok más aktuális problémára és kérdésre 

próbáltak válaszokat és megoldásokat találni a „Kárpátalja a háború árnyékában: közösségek 

állóképessége és a párbeszéd” című konferencián Ungváron. A fórum főszervezője az 

állóképességért és az összetartó erőért Nemzeti Platform volt. A 2017-ben létrehozott, a kelet-

ukrajnai régió integrációját céljául kitűző szervezet tevékenysége a 2022-ben kitört teljes körű 

háborút követően a társadalom egységére, állóképességére összpontosult. A 

panelbeszélgetéseken számos, a háború okán aktuálissá vált kérdést vitattak meg. 
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A Mennyei Század hőseire emlékeztek Ungváron 
2025. február 20. – Karpat.in.ua 

Február 20-án Ukrajnában minden évben megemlékeznek a Méltóság Forradalmának 

résztvevőiről és a Mennyei Század hőseiről. Ungváron ez alkalomból hagyományosan a 

szabadságért és Ukrajna függetlenségéért harcolók emlékművénél gyűlnek össze a megye 

elöljárói, a rendvédelmi szervek és egyházak képviselői, valamint a helyi lakosok. 2014 

februárjában ezekben a napokban érte el csúcspontját az ukrán nép és az akkori rezsim közötti 

összecsapás. Akkor halt meg a legtöbb aktivista. Ma pedig az ukrán katonák készek életüket 

adni, hogy megvédjék Ukrajna határait és ugyanazokat az értékeket: a szabadságot, a 

függetlenséget és az európai jövőt. A tiszteletadásban a történelmi egyházak képviselői is részt 

vettek.  

 

Egészséges táplálkozással és életmódváltással a betegségek ellen 
2025. február 20. – KISZó 

Rohanó világunkban annyi minden megváltozott, hol van már a régi szép idő, a friss levegő, a 

stresszmentes életvitel, a boldog világ. Az óriási változás rányomja a bélyegét az emberek 

mindennapjaira, s emiatt jönnek a problémák, a testi és lelki betegségek, az egészségtelen 

életmód. Mindez életmódváltással javítható, s szerencsére manapság már kiváló szakemberek 

vannak, akik jó tanácsokkal látják el a különböző problémákkal küzdő embereket. Bocskor Zita 

dietetikus egyike azoknak, aki segít az életmódváltásban, étkezési tanácsokkal látja el a hozzá 

fordulókat, válaszol a feltett kérdésekre. A szakember az Ungvári Juno Nőgyógyászati Klinika 

vezetője, emellett dietetikus, ott fogadja „betegeit”, de online is megtalálható. A hétvégén 

Nagyszőlősön, a Szelíd Lovas Népfőiskolán tartott előadást az Egészséges táplálkozással és 

életmóddal a betegségek ellen címmel. 

 

A legjobb választás az anyanyelvű oktatás 
2025. február 20. – Képes Újság 

Most, az elő-beiratkozás időszakában a szülőkre hárul az iskolaválasztás felelősségteljes 

feladata. Mostani döntésük nagymértékben befolyásolni fogja gyermeküket abban, hogy 

magyar önazonosság-tudata, nyelvismerete, kultúrája fejlődni, erősödni fog-e. Ha 

gyermekének sikeres életpályát szeretne biztosítani, ehhez minőségi alapot az anyanyelvű 

oktatás adhat – mondják egyöntetűen magyar általános iskoláink igazgatói. Az első osztályba 

a beiratkozás elektronikus úton, az Országos Információs Beiratkozási Rendszer segítségével 

történik, e lehetőséggel február 15-étől lehet élni; a szülők egy linken keresztül március 31-ig 

nyújthatják be gyermekük beiratkozási kérelmét. A rendszerben a szülők számára láthatók 

lesznek a gyermek alapadatai, valamint az iskola, amelyhez a bejelentett lakcím (tartózkodási 

hely) alapján tartozik. A sajátos nevelési igényű gyermekek beiratkozására február 1. és 

március 31. között van lehetőség. 
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Idén is tartottak megemlékezést a gróf Andrássy Gyula tiszteletére állított 

emléktáblánál Voloskóban 
2025. február 20. – Képes Újság 

A zágrábi magyar nagykövetség szervezésében idén is koszorúzással emlékeztek gróf Andrássy 

Gyula egykori miniszterelnökre és külügyminiszterre születésének 202. évfordulója alkalmából 

az Abbáziához (Opatija) közeli Volosko településen, ahol utolsó éveit töltötte. Andrássy Gyula 

1823. március 3-án született. Az Osztrák–Magyar Monarchia talán legnagyobb karriert befutó 

magyar politikusa volt. Fiatal korában katonaként és diplomataként is részt vett a 

szabadságharcban. A kiegyezés után ő lett az első magyar miniszterelnök. Külügyminiszterként 

(1871-79) nemzetközi hírnévre tett szert. Az Abbázia közeli Voloskó egykor a magyar 

arisztokrácia és politikai elit kedvelt üdülőhelye volt. Egyes források szerint Andrássy Gyula itt 

keresett pihenést politikai pályafutása kimerítő időszakai után, és Voloskóra egyfajta 

menedékként tekintett. 

 

Tanfolyamokkal segítik a horvátországi magyar gazdákat 
2025. február 20. – Képes Újság  

A HMDK Gazdaköre a 2025-ös évet is aktívan kezdte. A szervezet vezetése és falugazdászai 

többféle módon segítik a horvátországi magyar mezőgazdasági vállalkozók munkáját és 

cégüket az eredményes működés érdekében. Februárban több szakmai előadást is szerveztek. 

A HMDK Gazdaköre február 5-én Éllő Róbertnek biztosított lehetőséget saját fejlesztésű 

weboldalának bemutatására. A beraki (Szlavónia) fiatalember mérnökként igyekszik levenni 

az adminisztrációs terhet a gazdák válláról. Olyan weboldalt fejlesztett, amelynek 

köszönhetően a gazdák majd sokkal könnyebben elvégezhetik adminisztrációs 

kötelezettségeiket, valamint a gazdaság monitorozását is segíti. Február 10-én a növényvédő 

szerekkel és a földalapú támogatásokkal kapcsolatban szervezett a Gazdakör előadást. 

 

Farsangi mulatságok közösségeinkben: fergeteges magyar bál Vukováron, vidám 

jelmezbálok Csúzán és Szentlászlón 
2025. február 20. – Képes Újság 

A farsang a vidám lakomák, bálok és a tavaszvárás ünnepe, melynek jegyében vidékünkön is 

számos mulatságra kerül sor. A hétvégén tartották az immár hagyományos vukovári magyar 

bált, Csúzán és Szentlászlón pedig kicsik és nagyok bújtak jelmezbe a jó hangulatú 

maszkabálban. A Vukovári Magyarok Egyesülete megalakulása óta dolgozik a helyi 

magyarokért. Az elmúlt néhány év alatt egy összetartó, szorgalmas közösséggé formálódtak. 

Rendszeresen összejönnek saját székházukban, amelyet a megvásárlás óta folyamatosan 

szépítenek, alakítanak. Mára ez az épület a megye magyarságának egyfajta központja lett, amit 

számos nagy sikerű rendezvény alkalmával nyitottak meg a vendégek előtt is. 
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. február 20. – Kossuth Rádió 

 

Pál József Csaba temesvári megyés püspök volt a decemberben indult temesvári Közéleti 

kávéház harmadik rendezvényének a vendége. A püspökség az 1030-ban Szent Gellért által 

alapított, Trianon után három részre szakadt püspökség egyik utódja. A XVIII-XIX. századi 

betelepítések után a németek voltak túlsúlyban, de az 1990-es évek elején legnagyobb részük 

elhagyta a vidéket. Jelenleg mintegy 80-85 ezer hívő alkotja, fele részben magyarok, fele 

részben más nemzetiségűek. Gondot okoz a paphiány és a 245 templom fenntartása, 

gondozása, de a püspök szerint a közösségek összefogása a legtöbb esetben megoldást jelent. A 

találkozó után Lehőcz László kérte mikrofon elé Pál József Csaba püspököt. 

 

Hivatalosan is bejelentették az Ifjúság Szolgálatának Évét a Királyhágómelléki Református 

Egyházkerületben. Az Ifjúsági Szövetség magyarkéci évértékelő közgyűlésén bemutatkozott 

Ádám Zsolt, az egyházkerület új ifjúsági lelkipásztora. Ionescu Nikolett riportjában elsőként 

Bogdán Szabolcs Jánost, a Királyhágómelléki Református Egyházkerület püspökét halljuk. 

 

A muzslyai Emmausz Fiúkollégium védőszentje Bosco Szent János. Rá emlékeztek a 

muzslyaiak és a kollégium régi, valamint jelenlegi tagjai. A püspöki szentmise után Kónya-

Kovács Otília elsőként Mirko Stefkovity főpásztort kérte mikrofonhoz. 

 

Folytatja szűréseit a Katolikus Karitász orvos missziója Kárpátalján. A misszió célja, hogy a 

magyar közösségekben, a szórványban született gyermekeknek is legyen esélyük arra, hogy 

egészséges felnőttekké váljanak. Sok helyen ugyanis hiányos az egészségügyi ellátás. Ezúttal az 

ungvári járási Nagydobronyban fogadták a pácienseket, ahol 130 gyermeket és 170 felnőttet 

vizsgáltak meg az orvosok. Kárpátalján már közel 50 alkalommal jártak.  

 

Azt be kell látnunk, hogy soha nem leszünk egy Velence, de közös akarattal sokat tehetünk 

azért, hogy Székelyudvarhely akár 365 napon át érdekes legyen az ide látogatóknak – mondja 

Fazakas Szabolcs, a Mini Erdély Park tulajdonosa. A székelyföldi vállalkozó úgy véli, számos 

kiaknázatlan lehetőség van a városában, amelyet fel kell fedezni, a meglévőket pedig 

népszerűsíteni kell. Példaként a patkóról elnevezett teret, a színvonalas kiállításokat, a székely 

himnusz bölcsőjét, a szerencse városát említi. Fazakas Szabolcs egy közösségi platformon hívta 

együtt gondolkodásra és közös munkára a helyieket, a vállalkozókat csakúgy, mint a 

városvezetőket. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/

